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ANSLAGSBEVIS Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag på 
kommunens digitala anslagstavla 2023-02-01. Anslaget tas ner 2023-
02-23. Protokollet förvaras i kommunhuset. 
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Innehållsförteckning 
§7 KS utbildning - Personalpolitik 
§8 Instruktion för kommundirektör i Bollebygds kommun 
§9 Avtal med Västkuststiftelsen om Sjuhäradsleden 
§10 Kultur- och fritidsplan 2023-2026 för Bollebygds kommun 
§11 Avgifter för stöd och service till äldre och personer med funktionsnedsättning 

§12 Hemställan om ställningstagande avseende inriktningsbeslut gällande investering av 
kapacitetsutveckling av Ryaverket 

§13 Nyupptagning av lån 2023 
§14 Verksamhetsplan och budget 2023 för kommunstyrelsen 

§15 Val av representant och ersättare till föreningsstämma för Europakorridoren, 
mandatperioden 2023-2026 

§16 Val av representanter i Närvårdssamverkan Södra Älvsborg, mandatperioden 2023-2026 
§17 Svar på medborgarförslag om cykelbana riksväg 180 
§18 Svar på motion (S) om att kommunen ska införa frukost på högstadiet 

§19 Granskningsutställning av fördjupad översiktsplan (FÖP) för Mark Nordväst i Marks 
kommun - yttrande 

§20 Redovisning av besvarade samt obesvarade medborgarförslag 2022 
§21 Redovisning av delegeringsbeslut 
§22 Meddelanden 
§23 Information från politiska uppdrag 
§24 Kommundirektören informerar 

§25 Initiativärende (S) och (M) om eventuell nedläggning av barnmorskemottagningen i 
Bollebygd 

§26 Initiativärende (SD) och (KD) om barnmorskemottagningen i Bollebygd 

§27 Framställan om revidering av kommunstyrelsens reglemente samt kommunens 
arvodesreglemente - uppdrag till kommundirektör 
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§7 

KS utbildning - Personalpolitik 

Ärendet 
Dagens sammanträde 
HR-chef Ulrika Borg utbildar och informerar kommunstyrelsen i ämnena lönebildning, 
lönekartläggning, kompetensförsörjning i framtiden, utifrån att kommunstyrelsen ansvarar för 
dessa frågor i Bollebygds kommun.  
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§8     KS2023/2 

 
Instruktion för kommundirektör i Bollebygds kommun  

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag till instruktion för kommundirektör, med följande tillägg under 
punkten "Kommunens ledande tjänsteperson", efter meningen "Kommundirektörens 
utvecklings- och lönesamtal hålls med kommunstyrelsens ordförande": Lönesättning genomförs 
med kommunstyrelsens arbetsutskott. 
  
Kommunstyrelsen upphäver sitt tidigare beslut 2019-11-25, § 162, om revidering av instruktion 
för kommunchef. 
 

Ärendet 
Kommunstyrelsen ska enligt 7 kap 1 § kommunallagen (2017:725) utse en direktör. Direktören 
ska ha den ledande ställningen bland de anställda och vara chef för den förvaltning som finns 
under kommunstyrelsen. 
Enligt 7 kap 2 § kommunallagen ska kommunstyrelsen i en instruktion fastställa hur direktören 
ska leda förvaltningen under styrelsen. Instruktionen ska också fastställa direktörens övriga 
uppgifter.  
Syftet med instruktionen är att bidra till en tydlig rollfördelning som bygger på ömsesidigt 
förtroende mellan förtroendevalda och kommundirektören. 
  
Jäv 
Kommunchef Monica Holmgren anmäler jäv och deltar inte i handläggning av ärendet. 
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen antar förslag till instruktion för kommundirektör. Kommunstyrelsen upphäver 
sitt tidigare beslut 2019-11-25, § 162, om revidering av instruktion för kommunchef. 
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Daniel Persson (SD) föreslår följande som tilläggsförslag under punkten "Kommunens ledande 
tjänsteperson", efter meningen "Kommundirektörens utvecklings- och lönesamtal hålls med 
kommunstyrelsens ordförande": Lönesättning genomförs med kommunstyrelsens arbetsutskott. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar först om arbetsutskottets förslag kan antas och finner att så sker. Därefter 
frågar ordföranden om kommunstyrelsen antar eller avslår Daniel Perssons (SD) tilläggsförslag 
och finner att kommunstyrelsen antar förslaget.    
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Beslutsunderlag 
 §2 KSAU Instruktion för kommundirektör i Bollebygds kommun 
 Instruktion för kommundirektör 

Skickas till 
Kommundirektör, kommunsekreterare 
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§9     KS2022/317 

 
Avtal med Västkuststiftelsen om Sjuhäradsleden  

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ingå avtal med Västkuststiftelsen angående Sjuhäradsleden. 
 

Ärendet 
Sjuhäradsleden är en vandringsled mellan Hindås och Mullsjö. Sjuhäradsleden är en del av 
Europaled 1. Leden är 14 mil varav cirka 2 mil går genom Bollebygds kommun. Sjuhäradsleden 
delas in i 10 etapper, varav etapp 1-4 går helt eller delvis genom Bollebygd. Leden används flitigt 
av personer från både kommunen och närliggande kommuner. Det kommer också besökare från 
Norden och Europa. Våren 2022 genomfördes en omfattande uppdatering av märkning av leden 
(den delen som går genom kommunen). Uppmärkningen genomfördes med hjälp av personal 
från Västkuststiftelsen. 
  
Västkuststiftelsen förvaltar 280 naturreservat på uppdrag av Länsstyrelsen. De arbetar också med 
att samordna och utveckla de leder som finns i Västra Götalandsregionen. Västkuststiftelsen 
utgår från det nationella ramverket som finns framtaget för leder. Ramverket består av 
kvalitetskriterier och en tillhörande verktygslåda. Kriterierna beskriver vad som är viktigt för att 
åstadkomma en utveckling mot en hållbar, kvalitetssäkrad och attraktiv vandringsled. 
  
Syftet med att ingå avtal med Västkuststiftelsen är bland annat få tillgång till deras komptenens 
när det gäller ledutveckling, ta del av deras projektmedel med mera. Kravet på kommunen är att 
fortsätta utveckla och underhålla Sjuhäradsleden, genom exempelvis förbättra rastplatserna, 
informationstavlor, trycksaker med mera. På sikt kommer Sjuhäradsleden finnas med på 
Västkuststiftelsens hemsida West Sweden Trails (www.westswedentrails.se). 
  
I kultur- och fritidsbudgeten finns det medel avsatta till att utveckla Sjuhäradsleden. Exempelvis 
får ett antal föreningar varje år ett bidrag för att sköta om delar av leden. 
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen beslutar att ingå avtal med Västkuststiftelsen angående Sjuhäradsleden. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 §7 KSAU Avtal med Västkuststiftelsen om Sjuhäradsleden 
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 Överenskommelse; utveckling av hållbara och kvalitetssäkrade vandringsleder 

Skickas till 
Kultur- och fritidschef, utbildningsnämnden (för kännedom), samhällsbyggnadsnämnden (för 
kännedom) 
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§10     KS2022/296 

 
Kultur- och fritidsplan 2023-2026 för Bollebygds kommun  

Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige antar förslag på kultur- och fritidsplan 2023-2026 för Bollebygds kommun. 
  
Kommunstyrelsens beslut 
Materialet revideras redaktionellt utifrån dagens diskussion, inför behandling i 
kommunfullmäktige. 
 

Ärendet 
Utbildningsnämnden har fått i uppdrag att ta fram en fritidsplan för Bollebygds kommun. Kultur- 
och fritidschefen initierade 2019 ett arbete att ta fram en kulturplan. Dessa två områden tangerar 
varandra och det finns stora fördelar men att ta fram en kombinerad kultur- och fritidsplan. 
  
Kultur- och fritidsverksamheten är i huvudsak helt frivillig för kommunerna att bedriva. Någon 
statlig reglering genom lagar och föreskrifter förekommer i princip inte, med undantag av 
bibliotekslagen. Detta gör att en kultur- och fritidsplan blir än viktigare. Kultur- och fritidsplanen 
baseras på kommunens vision, kommunens mål samt andra beslut som rör verksamhetsområdet 
kultur och fritid, men också de workshops som genomfördes med ungdomsrådet och 
kommunens olika föreningar. 
  
Kommunen är en viktig aktör och initiativtagare när det gäller utveckling av kultur och 
fritidsutbudet. Samverkan inom kommunens verksamheter och med medborgare, civilsamhälle, 
näringsliv, destinationsbolag och andra är avgörande för att utveckla kultur- och fritidsutbud i 
kommunen. 
  
Utbildningsnämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2022-11-16, § 86, och föreslår att 
kommunfullmäktige antar förslag på kultur- och fritidsplan 2023-2026 för Bollebygds kommun. 
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen tillstyrker utbildningsnämndens förslag; kommunfullmäktige antar förslag på 
kultur- och fritidsplan 2023-2026 för Bollebygds kommun. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. Ordföranden 
konstaterar även att materialet revideras redaktionellt utifrån dagens diskussion, inför behandling 
i kommunfullmäktige. 

Page 9 of 39



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2023-01-24 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

 

Beslutsunderlag 
 §11 KSAU Kultur- och fritidsplan 2023-2026 för Bollebygds kommun 
 Förslag kultur- och fritidsplan 2023-2026(165652) 
 §86 UN Kultur- och fritidsplan 2023-2026(166428) 
 Kultur- och fritidsplan 2023-2026(165586) 
 Sammanfattning workshops(165651) 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§11     KS2022/324 

 
Avgifter för stöd och service till äldre och personer med 
funktionsnedsättning  

Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige antar avgifter för stöd och service till äldre och personer med 
funktionsnedsättning. De nya avgifterna träder i kraft 2023-03-01 och ersätter då tidigare 
beslutade avgifter (KS2021/319).  
 

Ärendet 
Socialnämnden har i uppdrag att årligen föreslå justerade avgifter samt nivåer för maxtaxa och 
minimibelopp i enlighet med de principer som framgår av styrdokumentet 
”Tillämpningsanvisning för avgifter för stöd och service till äldre och personer med 
funktionsnedsättning”. Socialförvaltningen har justerat avgifterna enligt dessa principer och 
förslag till nya avgifter för år 2023 framgår av avgiftstabellen för år 2023. Enligt beslut 
KS2021/319, § 1, så ska tillämpningsanvisningen och avgiftstabellen delas i olika ärenden varav 
avgiftstabellen skickas vidare för beslut i kommunfullmäktige. 
  
Följande förändringar har gjorts: 
• Maxtaxan och minimibeloppen baseras på procent av prisbasbelopp och har därmed räknats 
upp. 
• Avgifter som baseras på prisbasbeloppet räknas upp utifrån 2023 års prisbasbelopp 52 500 i 
enlighet med tidigare beslut. 
• Avgifter för mat har uppräknats genom beslut i samhällsbyggnadsnämnden. 
  
Socialnämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2022-12-15, § 129, och föreslår 
kommunfullmäktige att anta avgifter för stöd och service till äldre och personer med 
funktionsnedsättning. De nya avgifterna träder i kraft 2023-03-01 och ersätter då tidigare 
beslutade avgifter (KS2021/319). 
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen tillstyrker socialnämndens förslag; Kommunfullmäktige antar avgifter för stöd 
och service till äldre och personer med funktionsnedsättning. De nya avgifterna träder i kraft 
2023-03-01 och ersätter då tidigare beslutade avgifter (KS2021/319).  
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
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Beslutsunderlag 
 §12 KSAU Avgifter för stöd och service till äldre och personer med funktionsnedsättning 
 Avgifter för stöd och service till äldre och personer med funktionsnedsättning 

2023(SN2022108-2) 
 §129 SN Avgifter för stöd och service till äldre och personer med funktionsnedsättning 

2023(SN2022108-3) 
 Bilaga; Tillämpningsanvisning antagen av socialnämnden 2022-12-15, § 130 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§12     KS2017/69 

 
Hemställan om ställningstagande avseende inriktningsbeslut 
gällande investering av kapacitetsutveckling av Ryaverket  

Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige tillstyrker hemställan från Gryaab AB angående inriktningsbeslut 
för  kapacitetsutveckling vid Ryaverket. 
  
Reservation 
Sandra Lindholm (C) reserverar sig mot kommunstyrelsens beslut. 
 

Ärendet 
Enligt kommunallagen kapitel 10 § 3 ska fullmäktige få ta ställning till sådana beslut i 
verksamheten som är av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt innan de fattas. 
Ärendet utgör kommunstyrelsens yttrande över Gryaabs hemställan till kommunfullmäktige i 
delägarkommunerna om ställningstagande till Gryaabs styrelses beslut om inriktning för 
kapacitetsutveckling vid Ryaverket. 
  
Kapacitetsutveckling vid Ryaverket (”Nya Rya”) föreslås utgå ifrån inriktningen att Gryaab ska 
öka kapaciteten på Ryaverket så att bolaget uppnår förväntade reningskrav i nuvarande 
miljötillstånd och kan ta emot vatten från cirka 1 300 000 anslutna personer. 2021 var cirka 800 
000 personer anslutna till Ryaverket. Kapacitetsutvecklingen uppnås genom att Ryaverket både 
byggs ut med nya anläggningsdelar på angränsade mark och genom att anpassa processen i 
dagens verk. Den nya anläggningen planeras att byggas på en fastighet som idag ägs av Göteborgs 
Hamn AB på mark som angränsar till nuvarande Ryaverket. Kapacitetsutvecklingen ska vara 
färdigställd 2036 i anslutning till att ett nytt miljötillstånd tas i anspråk. 
  
Den föreslagna kapacitetsökningen innebär en väsentlig ökning av Gryaabs balansräkning. 
Balansomslutningen kommer att öka från dagens cirka 1,4 miljarder kronor till att hamna i 
intervallet 5,4-7,4 miljarder kronor. Efter färdigställande av Nya Rya bedöms de årliga kapital- 
och driftskostnaderna öka med cirka 250-300 miljoner. 
  
Förslaget från Gryaab gällande finansieringsmodell innebär att soliditetsnivån som gäller i 
dagsläget ska bevaras och även i framtiden uppgå till cirka 10 procent. Denna nivå motiveras av 
den ekonomiska riskbedömning som Gryaab gjort sedan tidigare och bolaget ser inget behov av 
en högre soliditet. Inriktningen medför att utbyggnaden ska finansieras till tio procent av 
aktieägartillskott, vilket för Bollebygds kommun skulle motsvara 4,5- 6,7 miljoner kronor för ett 
investeringsintervall mellan 4-6 miljarder kronor. 
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Sedan Bollebygds kommun inträdde som delägare har förberedande utredningar genomförts för 
en anslutning av spillvattnet. De utredningar som genomförts visar på en kraftigt ökad kostnad 
jämfört med det underlag som fanns vid tillfället för ansökan om delägarskap. Dessutom finns 
det i dagsläget inga konkreta planer på att nyttja marken vid befintligt reningsverk för annat 
ändamål, vilket var ett av skälen till att ansluta till Gryaab. Mot bakgrund av detta tillsattes en 
styrgrupp av kommunstyrelsen i maj 2022 för att bereda frågan om framtida VA-lösning. 
  
Utifrån de kalkyler som genomförts i samband med beredningen bedömer 
kommunstyrelseförvaltningen i dagsläget att kostnadsökningen för en anslutning till Gryaab 
skulle motsvara en taxehöjning på ca 3 500 kr per år och abonnent jämfört med ny-/om-
/tillbyggnation av befintligt reningsverk. Kommunstyrelseförvaltningen delar Gryaabs 
bedömning om att finansieringsmodellen är ändamålsenlig då den säkerställer visst behov av 
soliditet motsvarande dagens nivå genom att delägarna lämnar kapitaltillskott motsvarande 
10 procent av investeringsutgiften och att resterande finansiering sker genom upplåning via 
Göteborgs kommuns koncernbank. Utifrån de förändrade förutsättningarna för Bollebygd 
kommuns del har en inledande dialog tagits mellan Gryaab och den styrgrupp som har berett 
frågan. Gryaab är införstådda i de förändrade förutsättningarna och kommer tillsammans med 
Bollebygd verkar för att ta fram ett intentionsavtal som beskriver förutsättningarna för det fall 
Bollebygd inte ska avleda sitt avloppsvatten till Gryaab. På så sätt förtydligas även de olika 
alternativen för Bollebygds del. Frågan om intentionsavtal har lyfts på Gryaabs ägarråd och ska 
beredas under våren 2023. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer utifrån ovanstående att hemställan ska tillstyrkas då det 
innebär en väl avvägning mellan Gryaabs behov av svar på hemställan från sina 
delägarkommuner samt Bollebygds intresse om att bedriva en effektiv och ändamålsenlig 
hantering av kommunens spillvatten. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige tillstyrker hemställan från Gryaab AB 
angående inriktningsbeslut för kapacitetsutveckling vid Ryaverket. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
  
Reservation 
Sandra Lindholm (C) reserverar sig mot kommunstyrelsens beslut. 
  
Protokollsanteckning 
Michael Plogell (FR) får anteckna följande till protokollet: En kompetent jurist bör granska 
ärendet och ge kommunfullmäktige en beskrivning av de rättsliga konsekvenserna som ett 
oreserverat bifall till arbetsutskottets förslag till beslut skulle föranleda, att presenteras inför det 
möte då kommunfullmäktige ska besluta i saken. 
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Beslutsunderlag 
 Hemställan från Gryaab AB angående inriktningsbeslut för kapacitetsutveckling vid 

Ryaverket 
 §3 KSAU Hemställan om ställningstagande avseende inriktningsbeslut gällande 

investering av kapacitetsutveckling av Ryaverket 
 13c. Hemställan om ställningstagande avseende inriktningsbeslut gällande investering 
 Styrelsemöte 220502 Protokollsutdrag § 24 c) Hemställan om ställningstagande avseende 

investeringsbeslut 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§13     KS2023/21 

 
Nyupptagning av lån 2023  

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar om nyupptagning av tillsvidarelån på 40 mnkr med en 
räntebindningstid på 3 månader. 
 

Ärendet 
Kommunfullmäktige har beslutat att ge kommunstyrelsen mandat att ta upp nya lån på upp till 40 
mnkr för att finansiera verksamhetens investeringar. Kommunens likviditet och soliditet har 
under de senaste tre åren förbättrats avsevärt till följd av höga resultat och låga investeringsnivåer. 
Lån på 35 mnkr löstes 2020, 60 mnkr 2021 samt 44 mnkr 2022 dvs totalt 139 mnkr. I dagsläget 
uppgår kommunens låneskuld till 56 mnkr. 
  
För 2023 budgeteras ett lågt resultat och en relativt hög investeringsnivå vilket i kombination 
med höga exploateringsutgifter och markförvärv under första kvartalet 2023 innebär att hela det 
beviljade låneutrymmet behöver nyttjas för att säkra en god likviditet. 
  
Offerter med olika räntebindningstider har tagits in från Kommuninvest och de mest fördelaktiga 
alternativen bedöms vara: 
3 månaders räntebindningstid till 2,956 % ränta (ingen kapitalbindningstid) 
3,6 års ränte- samt kapitalbindningstid till 3,40 % ränta 
5,1 års ränte- och kapitalbindningstid till 3,39% ränta 
  
Befintliga lån är: 
26 mnkr till 2,21% ränta som löper till 2025-05-12  
30 mnkr till 3-månaders ränta  
Kostnaden för nya lånet kommer uppgå till ca 1,2 mnkr om året vid nuvarande rörliga räntan och 
ca 1,4 mnkr vid fast ränta. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att det över tid bör finnas en kombination av bunden 
samt rörlig ränta för att minska ränterisken. I dagsläget görs dock bedömningen att kommunens 
lån fortsatt är väldigt låga och ränterisken inte utgör en särskilt stort hot mot kommunens 
finansiella ställning. Kommunstyrelseförvaltningen föreslår därför ett tillsvidarelån med 3 
månaders räntebindningstid. 
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen beslutar om nyupptagning av tillsvidarelån på 40 mnkr med en 
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räntebindningstid på 3 månader. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 §4 KSAU Nyupptagning av lån 2023 

Skickas till 
Ekonomiavdelningen 
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§14     KS2022/307 

 
Verksamhetsplan och budget 2023 för kommunstyrelsen  

Beslut 
Kommunstyrelsen antar verksamhetsplan och budget 2023 för kommunstyrelsen.  
  
Reservation 
Daniel Persson (SD) reserverar sig mot kommunstyrelsens beslut med följande motivering:  
Sverigedemokraterna anser att invånarnas åsikter är viktiga inför beslutsfattande. Vi vill att 
medborgarna blir mer delaktiga och har en större insyn i de kommunala processerna. När 
dessutom följande mening finns i dom styrandes budget (Vi vill att kommunen ska under 
mandatperioden verka för ökad öppenhet, närhet till invånarna och väsentligen utökad 
medborgardialog) så är det märkligt att man väljer att inte arbeta med det som man skriver, som 
fullmäktige dessutom har beslutat. 
 

Ärendet 
Kommunstyrelseförvaltningen presenterar förslag till verksamhetsplan och budget 2023 för 
kommunstyrelsen. Kommunstyrelsens budget höjs från 59 mnkr till 63 mnkr. De största 
förändringarna är att medlemskapet i SÄRF ökar med 1 mnkr/år och dessa medel tillskjuts 
kommunstyrelsen. Utöver det ges budget för en arkivarie samt satsning på IT-säkerhet. 
Resterande tillskott är bland annat riktat mot satsning på näringsliv och utredningsuppdrag 
kopplat till kollektivtrafik. Kommunfullmäktige har beslutat om nio (9) målområden förutom de 
två (2) finansiella målen; skola, företagande, attraktiv arbetsgivare, fritid, hållbarhet, 
samhällsutveckling, miljö samt kollektivtrafik och kommunstyrelsen kommer att arbeta med sex 
(6) av dessa målområden. 
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen antar verksamhetsplan och budget 2023 för kommunstyrelsen.  
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Daniel Persson (SD) föreslår följande som tilläggsförslag: 
Uppdrag; Medborgardialog 
Kommunstyrelseförvaltningen ges i uppdrag att ta fram en plan för hur medborgadialogen kan 
utvecklas och utökas. ”Arbetet kan/ska påbörjas med att kartlägga vilka befintliga dialoger med 
medborgarna som finns och hur de ser ut samt på vilket sätt medborgarna är delaktiga och har 
insyn i de kommunala processerna och återkomma till kommunstyrelsen med förslag på hur 
medborgardialogen kan utvecklas”. 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag, samt ett tilläggsförslag. Ordföranden frågar 
först om arbetsutskottets förslag kan antas och finner att så sker. Därefter frågar ordföranden om 
kommunstyrelsen antar eller avslår Daniel Perssons (SD) tilläggsförslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår förslaget. Omröstning begärs och ska genomföras. Följande 
beslutsordning godkänns: 
Ja-röst för avslag på tilläggsförslag 
Nej-röst för bifall till tilläggsförslag 
  
Omröstningsresultat 
Med 5 ja-röster mot 4 nej-röster beslutar kommunstyrelsen att avslå 
tilläggsförslaget. Omröstningslista finns i anslutning till paragrafen i protokollet. 
  
Reservation 
Daniel Persson (SD) reserverar sig mot kommunstyrelsens beslut med följande motivering:  
Sverigedemokraterna anser att invånarnas åsikter är viktiga inför beslutsfattande. Vi vill att 
medborgarna blir mer delaktiga och har en större insyn i de kommunala processerna. När 
dessutom följande mening finns i dom styrandes budget (Vi vill att kommunen ska under 
mandatperioden verka för ökad öppenhet, närhet till invånarna och väsentligen utökad 
medborgardialog) så är det märkligt att man väljer att inte arbeta med det som man skriver, som 
fullmäktige dessutom har beslutat. 
 

Beslutsunderlag 
 §5 KSAU Verksamhetsplan och budget 2023 för kommunstyrelsen 
 Verksamhetsplan och budget 2023 för kommunstyrelsen 

Skickas till 
Ekonomiavdelningen, kommundirektör, ekonomichef, HR-chef 
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 Voteringslista  
  
   
 Mötesdatum 

Kommunstyrelsen   2023-01-24 
 
 
Voteringslista: §14 
Ärende: Verksamhetsplan och budget 2023 för kommunstyrelsen,  KS2022/307 
 
Voteringslist(or) 
Bifall eller avslag tilläggsförslag (SD) 

Ledamot Ja Nej Avstår 
Ulf Rapp (S), ordförande X   

Daniel Persson (SD), vice ordförande  X  

Ingridh Anderén (M), 2:e vice ordförande X   

Beatrice Ekelund (S), ledamot X   

Helena Thelin (S), ledamot X   

Stefan Hederdal (M), ledamot X   

Peter Gregorics (FR), ledamot  X  

Cecilia Carlhson (KD), ledamot  X  

Sandra Lindholm (C), ledamot  X  

Resultat 5 4 0 
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§15     KS2023/4 

 
Val av representant och ersättare till föreningsstämma för 
Europakorridoren, mandatperioden 2023-2026  

Beslut 
Kommunstyrelsen väljer följande personer som representant och ersättare i Europakorridoren; 
Ulf Rapp (S) - representant 
Daniel Persson (SD) - ersättare för representant 
 

Ärendet 
Europakorridoren är en ideell förening som drivs av kommuner och regioner samt andra 
intresserade branschföreträdare i Sverige och Tyskland. De svenska intressenterna äger solidariskt 
Europakorridoren AB. Föreningens och bolagets syfte är att verka för att Europakorridoren 
byggs ut, och att Sverige får ett modernt, effektivt, miljöanpassat och långsiktigt hållbart 
trafiksystem. Målet är också att föra Sverige och Skandinavien närmare Europa genom att knyta 
samman det svenska höghastighetsnätet med Europas. 
Som medlem i Europakorridoren ska Bollebygds kommun utse en representant och ersättare 
till föreningsstämman. 
 

Förslag till beslut 
Ledamöternas förslag till beslut 
Beatrice Ekelund (S) föreslår att Ulf Rapp (S) väljs till kommunens representant i 
Europakorridoren. 
  
Daniel Persson (SD) föreslår att Daniel Persson (SD) väljs till ersättare för representanten.  
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om de föreslagna personerna kan väljas och finner dem valda.  
 

Skickas till 
De valda, Europakorridoren (info@europakorridoren.se) 
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§16     KS2022/263 

 
Val av representanter i Närvårdssamverkan Södra Älvsborg, 
mandatperioden 2023-2026  

Beslut 
Kommunstyrelsen väljer följande personer som ledamot och ersättare i Närvårdssamverkan; 
Lars-Erik Olsson (S) - ledamot 
Patrik Karlsson (KD) - ersättare 
 

Ärendet 
Val av ledamöter och ersättare till Närvårdssamverkan Södra Älvsborg ska göras vid ny 
mandatperiod. Parterna i Närvårdssamverkan Södra Älvsborg uppmanas utse ledamöter och 
ersättare till Delregionalt politiskt samråd, DPS. Medlemskommunerna utser vardera en ledamot 
och en ersättare. 
  
 

Förslag till beslut 
Ledamöternas förslag till beslut 
Beatrice Ekelund (S) föreslår att socialnämndens ordförande Lars-Erik Olsson (S) väljs till 
kommunens ledamot i Närvårdssamverkan.  
  
Daniel Persson (SD) föreslår att socialnämndens vice ordförande Patrik Karlsson (KD) väljs till 
ersättare.  
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om de föreslagna personerna kan väljas och finner dem valda.  
 

Beslutsunderlag 
 Boråsregionen Ärende för vidare hantering Val Närvårdssamverkan 

Skickas till 
Närvårdskontoret (narvardssamverkan.info@vgregion.se), de valda, socialnämnden (för 
kännedom) 
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§17     KS2022/197 

 
Svar på medborgarförslag om cykelbana riksväg 180  

Beslut 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget med hänvisning till att riksväg 180 ingår i det 
statliga vägnätet och åtgärder på vägen därmed primärt ligger under Trafikverkets 
ansvar. Kommunen har vid intresse möjlighet att själva finansiera och bygga en cykelbana utmed 
aktuell sträcka, dock finns det i dagsläget inte några aktuella planer för vägsträckan. 
 

Ärendet 
2022-09-03 inkom ett medborgarförslag gällande önskemål om upprättandet av en cykelbana 
längs med riksväg 180, mellan Alingsås och Hedared. Som motivering till förslaget angavs att 
kommunen bör underlätta för boende nära väg 180 att på ett säkert och miljövänligt sätt cykla 
utmed sträckan. Kommunfullmäktige har överlämnat medborgarförslaget till kommunstyrelsen 
enligt sammanträdesprotokoll från 2022-09-22, § 91. 
  
Kommunstyrelseförvaltningens handläggare har varit i kontakt med Trafikverket, då riksväg 180 
ingår i det statliga vägnätet och därmed ligger under Trafikverkets ansvar. Trafikverket har för 
närvarande inga planer på trafiksäkerhetshöjande åtgärder utmed den aktuella sträckan. 
  
2021 publicerade Trafikverket en åtgärdsvalsstudie för väg 180 gällande sträckan Viared-
Sandhult-Alingsås. (Rapport 2021:154). Studiens syfte var att identifierar brister och alternativa 
lösningar utmed väg 180 kopplade till framkomlighet, trafiksäkerhet och närmiljöer. Lösningar 
föreslås utifrån funktion, förutsättningar och prognoser för vägen. I denna studie avslås förslaget 
om byggnad av gång- och cykelbana i tätorter utmed aktuell väg med motivering att 
befolkningsunderlaget är för lågt för att motivera åtgärden. Därmed finns inget intresse från 
Trafikverket för finansiering av cykelbana inom en överskådlig framtid. 
  
Kommunen kan för egna medel bygga samt underhålla en gång- och cykelbana längs med statliga 
vägar, så länge banan ligger utanför vägområdet (vägbana och tillhörande dike). Vid kontakt med 
samhällsbyggnadsförvaltningen uppger man att kommunen inte har några aktuella planer för 
vägsträckan. Samhällsbyggnadsförvaltningen har inte tidigare fått in önskemål om förbättringar 
utmed aktuell sträcka. 
  
Sträckan mellan Hedared och Alingsås (till anslutande cykelbana i Alingsås) är ca 22 km. Enligt 
uppskattningar från Trafikverket, baserat på tidigare genomförda projekt, ligger kostnaden för att 
anlägga cykelbana mellan 14-20 tkr/meter. Vid en beräkning på ett medelvärde av 17 tkr/meter 
skulle kostnaden, i det fall kommunen själva finansierar cykelbana utmed aktuella vägsträcka, 
landa på 374 mnkr. Vid bygge av cykelbana utmed den sträcka som ligger i Bollebygds kommun 
(6,4 km) landar kostnaden på 108,8 mnkr. 
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Handläggaren har också varit i kontakt med de två andra kommunerna som berörs av aktuell 
vägsträcka - Borås Stad och Alingsås kommun. Varken Borås stad eller Alingsås kommun har i 
dagsläget planer på, eller önskemål om, att upprätta cykelväg, eller genomföra likvärdiga åtgärder, 
utmed sträckan. 
  
Vid handläggarens kontakt med Trafikverket uppmanas förslagsställaren att ta direkt kontakt med 
Trafikverket vid önskemål om fortsatt utredning kring förbättringar av väg 180. 
  
Kommunstyrelseförvaltningens bedömning till avslaget grundar sig på: 

• Att riksväg 180 ingår i det statliga vägnätet och åtgärder på vägen därmed primärt ligger 
under Trafikverkets ansvar.  

• Att kostnaden för att bygga en cykelbana, i det fall kommunen själva finansierar en sådan, 
är hög i förhållande till nytta samt att samt att det inte finns någon budget avsatt för 
förbättringar av vägsträckan. 

• Det finns inget intresse av att samfinansiera projektet från angränsande kommuner.  
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget med hänvisning till att riksväg 180 ingår i det 
statliga vägnätet och åtgärder på vägen därmed primärt ligger under Trafikverkets 
ansvar. Kommunen har vid intresse möjlighet att själva finansiera och bygga en cykelbana utmed 
aktuell sträcka, dock finns det i dagsläget inte några aktuella planer för vägsträckan. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 §8 KSAU Svar på medborgarförslag om cykelbana riksväg 180 
 Medborgarförslag om cykelbanan mellan Alingsås och Hedared_Bortredigerad 
 Svar på medborgarförslag om cykelväg längs med väg 180 

Skickas till 
Kommunsekreterare 
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§18     KS2022/57 

 
Svar på motion (S) om att kommunen ska införa frukost på 
högstadiet  

Beslut 
Kommunstyrelsen återremitterar ärendet till samhällsbyggnadsnämnden. Svaret på motionen ska 
kompletteras med en kostnadsuppskattning, som ska röra sig mellan dels en lite lägre servicenivå; 
att dela ut färdiga frallor/baguetter, till en högre servicenivå; att servera frukost och vad det skulle 
innebära för behov av personalförstärkning och kostnader kring det. 
 

Ärendet 
Ulf Rapp (S) föreslår i motion daterad 2022-03-01 att eleverna på Bollebygdskolans högstadium 
ska erbjudas frukost. Motionären menar att forskning visat att frukost i skolan ger bättre 
skolresultat. Prestationen bland eleverna ökar samtidigt som man kan se minskat våld, skolk och 
mobbing. Personal uppskattar att så många som 50 % av högstadieeleverna inte äter frukost 
innan skolan. Äter man dessutom sällan lunchen regelbundet och på tom mage ska försöka 
prestera det som behövs för att bygga grunden för resten av sitt liv, då har man en väldigt svår 
utmaning. 
  
Kommunfullmäktige har på sammanträde 2022-03-24, § 29, remitterat motionen till 
samhällsbyggnadsnämnden för handläggning.  
  
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat motionssvaret på sammanträde 2022-12-12, § 215, 
och föreslår kommunfullmäktige att bifalla motionen och ge kommunstyrelsen i uppdrag att 
tillsätta en arbetsgrupp för fortsatt utredning i samverkan med berörda förvaltningar. 
  
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet på sammanträde 2023-01-16, § 9. 
Arbetsutskottet ställer sig bland annat frågande till varför kommunstyrelsen föreslås få i uppdrag 
att tillsätta en arbetsgrupp för en verksamhet som inte ligger inom kommunstyrelsens 
verksamhets- eller ansvarsområde.  
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige bifaller motionen och ger 
samhällsbyggnadsnämnden, som ansvarig nämnd för måltidsverksamheten i kommunen, i 
uppdrag att genomföra motionens intentioner i samråd med utbildningsnämnden. 
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Ulf Rapp (S), med instämmande av Peter Gregorics (FR), föreslår följande: Kommunstyrelsen 
återremitterar ärendet till samhällsbyggnadsnämnden. Svaret på motionen ska kompletteras med 
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en kostnadsuppskattning, som ska röra sig mellan dels en lite lägre servicenivå; att dela ut färdiga 
frallor/baguetter, till en högre servicenivå; att servera frukost och vad det skulle innebära för 
behov av personalförstärkning och kostnader kring det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om ärendet ska återremitteras eller avgöras på dagens sammanträde och 
finner att kommunstyrelsen återremitterar ärendet.  
 

Beslutsunderlag 
 §9 KSAU Svar på motion (S) om att kommunen ska införa frukost på högstadiet 
 Motion (S) Frukost på högstadiet, en investering för framtiden 
 §215 SBN Motion (S) om frukost på högstadiet 
 Svar på motion om frukost på högstadiet(SBN202264-4) 

Skickas till 
Samhällsbyggnadsnämnden 
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§19     KS2022/298 

 
Granskningsutställning av fördjupad översiktsplan (FÖP) för Mark 
Nordväst i Marks kommun - yttrande  

Beslut 
Bollebygds kommun vill skicka med följande som yttrande på granskningsutställningen: 

• De smala broarna som påtalas längs väg 1627 är åtgärdade och behöver inte längre påtalas 
som brist.  

• Utvecklingsplan BoHäM är upphävd. 
• Det görs en intressant reskvot-sammanställning (bil/kollektivtrafik) på sidan 10, vi 

föreslår att man lägger till Bollebygds kommun som pendlingsresmål i denna eftersom vi 
är grannkommun till Marks kommun, och potential för ökad pendling mellan 
kommunerna finns. För att skapa goda och attraktiva boendemiljöer i närheten av 
stationer samt bra kollektivtrafikanslutning av befintliga attraktiva boendemiljöer krävs 
nära och god samverkan mellan kommunerna. Bollebygds kommun ser gärna att Marks 
kommun och Bollebygds kommun fortsätter den gemensamma dialogen och arbetet 
kring Götalandsbanan och att kommunerna även fortsättningsvis planerar för dess 
sträckning. 

• Pendelparkering vid Grönkullemotet har tidigare varit ett intresse från Marks kommun. 
Även om platsen inte ligger i Marks kommun kan det vara nyttigt om det yttras som 
målpunkt från Marks sida. Bollebygds kommun har gjort ett strategiskt markinköp i 
december 2022 vid Grönkullemotet. Tillgång till kommunal mark underlättar 
kommunens möjligheter att möta framtida behov. 

 

Ärendet 
Marks kommun har tagit fram förslag till utställningshandling för fördjupad översiktsplan (FÖP) 
för Mark Nordväst. Som grannkommun har Bollebygds kommun fått förslaget på remiss med 
möjlighet att yttra sig.  
I kommunstyrelseförvaltningens handläggning har samhällsbyggnadsförvaltningens planenhet 
tillfrågats.  
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Bollebygds kommun vill skicka med följande som yttrande på granskningsutställningen: 

• De smala broarna som påtalas längs väg 1627 är åtgärdade och behöver inte längre påtalas 
som brist.  

• Utvecklingsplan BoHäM är upphävd. 
• Det görs en intressant reskvot-sammanställning (bil/kollektivtrafik) på sidan 10, vi 

föreslår att man lägger till Bollebygds kommun som pendlingsresmål i denna eftersom vi 
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är grannkommun till Marks kommun, och potential för ökad pendling mellan 
kommunerna finns. För att skapa goda och attraktiva boendemiljöer i närheten av 
stationer samt bra kollektivtrafikanslutning av befintliga attraktiva boendemiljöer krävs 
nära och god samverkan mellan kommunerna. Bollebygds kommun ser gärna att Marks 
kommun och Bollebygds kommun fortsätter den gemensamma dialogen och arbetet 
kring Götalandsbanan och att kommunerna även fortsättningsvis planerar för dess 
sträckning. 

• Pendelparkering vid Grönkullemotet har tidigare varit ett intresse från Marks kommun. 
Även om platsen inte ligger i Marks kommun kan det vara nyttigt om det yttras som 
målpunkt från Marks sida. Bollebygds kommun har gjort ett strategiskt markinköp i 
december 2022 vid Grönkullemotet. Tillgång till kommunal mark underlättar 
kommunens möjligheter att möta framtida behov. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 §13 KSAU Granskningsutställning av fördjupad översiktsplan (FÖP) för Mark Nordväst i 

Marks kommun - yttrande 
 Granskningsutställning av fördjupad översiktsplan (FÖP) för Mark Nordväst i Marks 

kommun - yttrande 
 Fördjupad översiktsplan Mark Nordväst Granskningsutställning 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott § 2482022 Beslut om granskningsutställning 

Skickas till 
Marks kommun 
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§20     KS2023/5 

 
Redovisning av besvarade samt obesvarade medborgarförslag 
2022  

Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige godkänner redovisning av obesvarade medborgarförslag, samt förteckning 
över besvarade medborgarförslag under 2022. 
 

Ärendet 
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning § 30 ska kommunstyrelsen och nämnderna en gång 
per år redovisa dels de beslut som fattats med anledning av medborgarförslag, dels de 
medborgarförslag som inte behandlats inom denna tid. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen har upprättat en förteckning över obesvarade medborgarförslag, 
samt en förteckning över besvarade medborgarförslag under 2022, daterade 2023-01-05. 
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige godkänner redovisning av obesvarade 
medborgarförslag, samt förteckning över besvarade medborgarförslag under 2022. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 §10 KSAU Redovisning av besvarade samt obesvarade medborgarförslag 2022 
 Redovisning av obesvarade medborgarförslag 
 Redovisning av nämndernas besvarade medborgarförslag, 2022 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§21 

Redovisning av delegeringsbeslut 

Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner redovisning av delegeringsbeslut. 
 

Ärendet 
Kommunstyrelsen har överlämnat sin beslutanderätt till utskott, förtroendevalda och 
tjänstepersoner i kommunen enligt kommunstyrelsens antagna delegeringsordning, 2021-08-31, § 
142. Dessa beslut ska redovisas till kommunstyrelsen. Redovisningen innebär inte att 
kommunstyrelsen ska ompröva eller fastställa delegeringsbesluten. Däremot kan 
kommunstyrelsen återkalla lämnad delegering. Delegeringslistor och beslut finns tillgängliga hos 
kommunstyrelseförvaltningen. 
  
Protokoll 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll finns på Bollebygds kommuns hemsida: 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-01-16 

Delegeringsbeslut 
 KS2227879 KS2022/314-1  Firmatecknare 
 KS2327926 KS2022/322-3  Svar på överklagan kring kommunfullmäktiges 

budgetbeslut 
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§22 

Meddelanden 

Anmälningar 
 KS2227855 KS2022/3-59  Protokoll styrelsesammanträde Gryaab 2022-12-02 tio-

årig investeringsprognos 
 KS2227860 KS2022/3-60  Beslut tillstånd kamerabevakning Sjukvårdens 

larmcentral Västra Götalands Regionen 
 KS2227909 KS2022/321-1  Stängning av barnmorskemottagningen i Bollebygd 
 KS2327925 KS2022/322-2  Föreläggande Jönköping_FR_5801-

22_Aktbil_5(167211) (0)_TMP_Bortredigerad 
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§23 

Information från politiska uppdrag 

Ärendet 
Dagens sammanträde 
Ulf Rapp (S) informerar bland annat om Gryaab ägarråd, samtal med lokalpolisen, möte med 
pensionärsföreningarna PRO och SPF, samt gamla kommunstyrelsens arbetsutskott.  
  
Daniel Persson (SD) informerar bland annat om kommande möte med Boråsregionen och SÄRF 
2023-01-27.  
  
Ingridh Anderén (M) informera bland annat om möte med utbildningsförvaltningen och 
samhällsbyggnadsförvaltningen. 
  
Peter Hemlin (M) informerar bland annat om KommunInvest medlemssamråd. 
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§24 

Kommundirektören informerar 

Ärendet 
Dagens sammanträde 
Kommundirektör Monica Holmgren informerar bland annat om möten med kommunstyrelsens 
nya presidium, framtida kompetensförsörjning i kommunen samt aktuellt om FVM (=framtidens 
vårdinformationsmiljö) som numera kallas Millennium.  
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§25     KS2023/32 

 
Initiativärende (S) och (M) om eventuell nedläggning av 
barnmorskemottagningen i Bollebygd  

Beslut 
Initiativärendet får väckas. Kommunstyrelsen ger arbetsutskottet i uppdrag att författa en 
skrivelse till VGR enligt intentionerna i initiativärendet. Arbetsutskottet ska även besvara 
barnmorskornas skrivelse. 
 

Ärendet 
Ett initiativärende om barnmorskemottagningen väcks av Ulf Rapp (S) och Ingridh Anderén (M) 
på dagens sammanträde. Initiativärendet lyder: Ska MVC/Barnmorskemottagningen i Bollebygd 
läggas ner och hänvisa alla till Borås. Skälet är att man inte har någon personal. Detta borde 
kommunstyrelsen i Bollebygd anse oacceptabelt och uppmana VGR att göra om och göra rätt. 
VGR:s åtgärder omintetgör även möjligheten att etablera en ny familjecentral som kommunen 
planerat att starta under innevarande år. VGR utlovar i information och reklam under rubriken 
"Nära dig i livets stora och små stunder" följande till föräldrar. Ska detta inte gälla i Bollebygd? 
VGR beskriver sin verksamhet som följer. "Att bli förälder kan vara det största som händer i 
livet. Hos oss får du vård under och efter graviditet, samt stöd inför att bli förälder.  
Du kan också få råd om vilket preventivmedel som passar just dig samt testa dig för 
könssjukdomar. På barnmorskemottagningen tar du även det viktiga cellprovet".  
Vi erbjuder bland annat:  
•    Vård under och efter graviditeten 
•    Stöd i föräldraskapet 
•    Preventivmedelsrådgivning 
•    Gynekologisk cellprovskontroll 
•    Möjlighet att göra ultraljud och annan fosterdiagnostik 
•    Test för sexuellt överförbara sjukdomar (könssjukdomar) 
•    Information om abort 
  
På barnmorskemottagningen träffar du barnmorskor. Vi har läkare, psykologer och dietister 
knutna till mottagningen. Västra Götalandsregionens barnmorskemottagningar är en del av 
Regionhälsan. "  
Med hänvisning till ovanstående så föreslår vi att kommunstyrelsen i Bollebygd  
begär att få till stånd överläggningar med VGR så att Barnmorskemottagningen i Bollebygd blir 
kvar.  
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om initiativärendet kan väckas eller inte och finner att kommunstyrelsen 
beslutar att det får väckas. 
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Förslag till beslut 
Ledamöternas förslag till beslut 
Ulf Rapp (S) föreslår följande: Kommunstyrelsen ger arbetsutskottet i uppdrag att författa en 
skrivelse till VGR enligt intentionerna i initiativärendet. Arbetsutskottet ska även besvara 
barnmorskornas skrivelse. Förslaget antas enhälligt.  
 

Beslutsunderlag 
 Initiativärende (S) och (M) kring ev nedläggning av barnmorskemottagningen 

Skickas till 
KS presidium 
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§26     KS2023/33 

 
Initiativärende (SD) och (KD) om barnmorskemottagningen i 
Bollebygd  

Beslut 
Initiativärendet får väckas. Kommunstyrelsen ger arbetsutskottet i uppdrag att författa en 
skrivelse till VGR enligt intentionerna i initiativärendet. Arbetsutskottet ska även besvara 
barnmorskornas skrivelse. 
 

Ärendet 
Ett initiativärende om barnmorskemottagningen i Bollebygd väcks av Daniel Persson (SD) och 
Cecilia Carlhson (KD) på dagens sammanträde. Initiativärendet lyder: Nyheten att 
Barnmorskemottagningen i Bollebygd eventuellt ska stänga har nått oss. Ur ett 
tillgänglighetsperspektiv är detta illa. Vi befinner oss också i planeringen för en familjecentral. Tar 
man bort en av verksamheterna som behöver finnas inom en familjecentral, så blir det 
problematiskt att starta. Förslag: Vi föreslår att kommunstyrelseförvaltningen på lämpliga sätt 
kontaktar den Operativa hälso- och sjukvårdsnämnden och påtalar hur viktig 
mödravårdscentralen är för Bollebygd samt redogör för konsekvenserna om den stängs. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om initiativärendet kan väckas eller inte och finner att kommunstyrelsen 
beslutar att det får väckas. 
 

Förslag till beslut 
Ledamöternas förslag till beslut 
Ulf Rapp (S) föreslår följande: Kommunstyrelsen ger arbetsutskottet i uppdrag att författa en 
skrivelse till VGR enligt intentionerna i initiativärendet. Arbetsutskottet ska även besvara 
barnmorskornas skrivelse. Förslaget antas enhälligt.  
 

Beslutsunderlag 
 Initiativärende (SD) och (KD) om barnmorskemottagningen i Bollebygd 

Skickas till 
KS presidium 
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§27     KS2023/11 

 
Framställan om revidering av kommunstyrelsens reglemente samt 
kommunens arvodesreglemente - uppdrag till kommundirektör  

Beslut 
Kommundirektören får i uppdrag att skyndsamt till kommunstyrelsen lägga fram förslag till nya 
reglementen för kommunstyrelsen samt ett nytt arvodesreglemente med arvodesbilaga i enlighet 
med denna framställan. 
 

Ärendet 
Den nya majoriteten har gjort en framställan om revidering av kommunstyrelsens reglemente 
samt kommunens arvodesreglemente och vill därmed ge ett uppdrag till kommundirektören.   
  
Jäv 
Daniel Persson (SD) anmäler jäv och deltar inte i handläggning och beslut i ärendet. 
  
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunchefen får i uppdrag att skyndsamt till kommunstyrelsen lägga fram förslag till nya 
reglementen för kommunstyrelsen samt ett nytt arvodesreglemente med arvodesbilaga i enlighet 
med denna framställan. 
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Cecilia Carlhson (KD) och Lisette Vermeulen (SD) föreslår följande: Vi yrkar avslag på denna 
framställan med följande motivering; Ändringar i reglementen borde skett före mandatperiodens 
början. Under paragraf 40 i kommunfullmäktiges arbetsordning står det tydligt att val- och 
arvodesberedningen ska lägga fram förslag på arvodesreglemente. Uppdraget måste komma från 
kommunfullmäktige.  
  
Sandra Lindholm (C) föreslår följande: Jag yrkar avslag. Denna typ av förändringar bör hanteras 
inför kommande mandatperiod och inte för innevarande mandatperiod som här är avsikten.  
  
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag från arbetsutskottet, samt två avslagsförslag. 
Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot de två avslagsförslagen och finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets förslag. Omröstning begärs och ska 
genomföras. Följande beslutsordning godkänns: 
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Ja-röst för bifall till arbetsutskottets förslag  
Nej-röst för avslag på arbetsutskottets förslag 
  
Omröstningsresultat 
Med 5 ja-röster mot 4 nej-röster beslutar kommunstyrelsen enligt arbetsutskottets 
förslag. Omröstningslista finns i anslutning till paragrafen i protokollet. 
  
Protokollsanteckning 
Michael Plogell (FR) får anteckna följande till protokollet: Vid förra kommunstyrelsemötet 
omordnades ksau. Vid dagens tillfälle beslutades att även presidiet i kommunstyrelsen ska 
omordnas. Det sistnämnda innebär att kommunfullmäktige måste entlediga nuvarande förste vice 
ordförande. Därefter ska reglementet för arvoden justeras. Det finns stora osäkerheter med dessa 
nu beslutade väsentliga avsteg från de reglementen och kommunstyrelsens arbetsordning som 
reglerar förfarandet. All formalia som reglerar förfarandet har satts åt sidan. Man kan konstatera 
att den stora oordningen som rådde före 2019 har återuppstått. 
 

Beslutsunderlag 
 §14 KSAU Framställan om revidering av kommunstyrelsens reglemente samt 

kommunens arvodesreglemente - uppdrag till kommunchef 
 Fasta arvoden, bilaga arvodesregl. 

Skickas till 
Kommundirektör, kommunsekreterare 
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 Voteringslista  
  
   
 Mötesdatum 

Kommunstyrelsen   2023-01-24 
 
 
Voteringslista: §27 
Ärende: Framställan om revidering av kommunstyrelsens reglemente samt kommunens 
arvodesreglemente - uppdrag till kommundirektör,  KS2023/11 
 
Voteringslist(or) 
Avslag eller bifall ksau förslag 

Ledamot Ja Nej Avstår 
Ulf Rapp (S), ordförande X   

Ingridh Anderén (M), 2:e vice ordförande X   

Beatrice Ekelund (S), ledamot X   

Helena Thelin (S), ledamot X   

Stefan Hederdal (M), ledamot X   

Peter Gregorics (FR), ledamot  X  

Cecilia Carlhson (KD), ledamot  X  

Sandra Lindholm (C), ledamot  X  

Lisette Vermeulen (SD), ersättare  X  

Resultat 5 4 0 
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